TRPNÝ ROD (PASÍVUM)
Trpný rod mohou vytvářet pouze tzv. slovesa transitivní = slovesa, která musí mít u sebe předmět. Slovesa intransitivní, tedy slovesa, která předmět nepotřebují (walk), trpný rod nikdy netvoří. 

Pasívum se tvoří pomocí slovesa být + příčestí minulého (3. tvar). Sloveso „být“ musí být vždy ve slovesném čase relevantním pro danou situaci. Pokud převádíme činný rod na rod trpný, předmět z věty aktivní se stává podmětem věty pasivní (They gave me a nice vase. → I was given a nice vase.). Při převodu vždy dodržujeme čas z aktivní věty - v aktivní větě je čas minulý, musí být tedy i ve větě pasivní - viz příklad v závorce.
Nejčastěji požívané časy:

Přítomný čas prostý

→ It’s nice when I am invited to dinner.

Přítomný čas průběhový

→ My house is being decorated at the moment. 

Minulý čas prostý

→ All the food was eaten very quickly.
Předpřítomný čas prostý
→ Finally, the car has been sold.
Budoucí čas prostý
→ The post will be delivered at 7.30 a.m.
Modální slovesa
→ On a clear day Ibiza can be seen from the mainland.

→ All products must be made with a special care. 

Použití:

1. mluvčí neví, kdo (co) je činitelem
→ My bike was stolen last night.
2. činitel je zřejmý ze situace 

→ The murderer was arrested. 
3. není třeba činitele zmiňovat 

→ Ten new houses have been built in the new area.  
4. činitel je méně důležitý než akce 
→ The post is delivered at 8.30. 
5. ve formálním stylu 


→ Your documents were signed yesterday. 

(dokumenty, diplomové práce, firemní dopisy, smlouvy atd.)

!!! Pokud ve větě chceme činitele zmínit, použijeme předložku „by“.


→ This picture was painted last year by my aunt.

!!! Pokud ve větě zmiňujeme nástroj, použijeme předložku „with“.



→ The windows were broken with a baseball bat. 

!!! Ve vztažných větách můžeme často vypustit vztažné zájmeno a sloveso „být“ z důvodu zkrácení věty (tzv. kondenzace). 



→ This film, which was made in the 1990s, is still very popular. 
